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Protokół 
z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Rady Miejskiej  

w Więcborku 
odbytego w dniu 24 sierpnia 2009r. 

  

Spotkanie odbyło się w gabinecie Burmistrza Więcborka Urzędu Miejskiego  
w Więcborku. 

Obrady trwały od godz. 10.00 – 12.00 

Obecni – wg załączonej listy obecności.  

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Przewodniczący Rady Miejskiej      - Józef Kujawiak 
2. Burmistrz Więcborka                     – Paweł Toczko 
3. Dyrektor BOOS                             - Waldemar Kuczerepa 
 

Przewodnicząca Komisji p. GraŜyna Sowińska serdecznie przywitała 
przybyłych gości i członków Komisji. Następnie przedstawiła zebranym 
porządek obrad w którym uwzględniono: 

1. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie nadania imienia Gimnazjum w 
Więcborku. 
2. Przyjęcie informacji o stanie przygotowań szkół do nowego roku szkolnego 
2009/2010. 
 

Ad. 1  Dyrektor BOOS – W. Kuczerepa przedstawił projekt uchwały w 
sprawie nadania imienia szkole. Przytoczył pismo p. Dyrektor skierowane do 
Burmistrza Więcborka – załącznik Nr 1 oraz uzasadnienie uchwały – 
załącznik Nr 2. 

Dodał, Ŝe nadanie imienia miałoby się odbyć w miesiącu grudniu. 

Przewodnicząca Komisji – G. Sowińska zapytała czy uczniom znana jest 
działalność wszystkich polskich noblistów i czy ich działalność godna jest 
naśladowania. Wyjaśniła, Ŝe pytanie takie ma związek z artykułem, jaki 
ostatnio przeczytała, a który stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  
Radna G. Sowińska wyraziła swój osobisty pogląd na temat Nagrody Nobla. 
UwaŜa, Ŝe zwłaszcza nagrody literackie i pokoju są szczególnie 
upolitycznione. Cyt. „Dla mnie Nagroda Nobla nie jest Ŝadnym szczególnym i 
wiarygodnym wyróŜnieniem”. 
 
Burmistrz P. Toczko uwaŜa, Ŝe liczy się idea Nagrody Nobla – naśladuje się 
tylko te najlepsze elementy z Ŝyciorysów nagrodzonych. Szymborskiej 
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przyznano nagrodę literacką. Zasugerował, Ŝe warto spotkać się z 
przedstawicielami szkoły i zapytać czy wiedzą o artykule przytoczonym przez 
radną Sowińską. 
 
Radny W. Kuszewski poparł propozycję Burmistrza dotyczącą spotkania w 
gronie osób reprezentujących szkołę. Nazwa „Polskich Noblistów” dodaje 
splendoru, jednak wiele osób z pewnością nie zastanawiało się nad 
Ŝyciorysami tych osób nagrodzonych.  
 
Burmistrz P. Toczko zapytał Radną Sowińską o źródło artykułu oraz czy 
informacja została zweryfikowana przez IPN. 
 
Radna Sowińska odpowiedziała, Ŝe artykuł pochodzi z katolickiej gazety 
internetowej, a czy został poddany weryfikacji tego nie wie. 
 
Burmistrz P. Toczko odpowiedział, Ŝe naleŜy sprawdzić taką informację. 
 
Dyrektor BOOS W. Kuczerepa odparł, Ŝe Nagroda Nobla jest symbolem o 
uznaniu międzynarodowym.  
 
J. Kujawiak wskazał, Ŝe jest to bardzo bezpieczne imię. Osoby i tak ocenia 
się generalnie przez pryzmat osiągnięć.  
 
Burmistrz P. Toczko zauwaŜył, Ŝe grupie osób, która wnioskowała o takie 
właśnie imię przyświecał jakiś cel i wartości. Tych osób naleŜałoby 
wysłuchać.  
 
W. Kuczerepa wyjaśnił, Ŝe przyznanie imienia szkole to cały proces działań. 
ZaangaŜowani w to byli nie tylko nauczyciele, ale teŜ uczniowie i rodzice. 
KaŜdy mógł złoŜyć swoje propozycje. 
 
Radna Sowińska dodała, Ŝe jest to tylko jej prywatne zdanie. Dla niej 
Nagroda Nobla nie jest Ŝadnym autorytetem. 
 
J. Kujawiak zauwaŜył, Ŝe niebezpiecznym jest mówienie młodzieŜy o braku 
autorytetów.  
 
G. Sowińska powtórzyła, Ŝe jest to jej prywatne zdanie. Sama kończyła szkołę 
W. Wasilewskiej, studia Bieruta. Historia zweryfikowała te postacie.  
 
Burmistrz P. Toczko zauwaŜył, Ŝe Komitet przyznający nagrodę na pewno 
zweryfikował Ŝyciorys osoby, której nagrodę przyznał. Zgadza się ze 
stwierdzeniem, Ŝe część nagród jak pokojowe są upolitycznione. Jednak na 
kaŜdą sytuację trzeba spojrzeć szerzej. Koniecznym jest zorientowanie się czy 
poglądy autora artykułu zostały zweryfikowane. 
 
Radna B. Lida uwaŜa, Ŝe do rozmowy z wyborcami imienia trzeba się 
przygotować i mieć niezbite argumenty do rozmowy. 
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Przewodnicząca G. Sowińska poddała projekt uchwały pod zaopiniowanie. 
 

 
Wynik głosowania: 

 
głosy „za”:                  1 
głosy przeciwne:         1 
głosy wstrzymujące:   3 

 
 
 
Radny W. Kuszewski wyraził swoje ubolewanie wprowadzeniem tak nerwowej 
atmosfery.  
 
Radna G. Sowińska nawiązała do ostatniej sesji, w związku z którą 
stwierdziła, Ŝe opinia Komisji nic nie daje, bo sprawy i tak rozstrzyga sesja. 
 
J. Kujawiak odpowiedział, Ŝe Przewodniczący Komisji przed głosowaniem 
uchwał na sesji podaje stanowisko Komisji, a głosowanie odbywa się 
niezaleŜnie od tego jakie ono jest. 
 

Radny J. Urbaniak nadmienił, Ŝe wydawało mu się, Ŝe głosowanie zostanie 
odłoŜone do momentu rozmowy z przedstawicielami szkoły. 
 

Przewodnicząca Komisji – G. Sowińska odpowiedziała, Ŝe nie odczuwała 
takiej potrzeby, a nikt z radnych nie złoŜył wniosku. 

J. Kujawiak odparł, Ŝe równieŜ sądził, Ŝe najpierw odbędzie się spotkanie, w 
chwili obecnej nie ma podstaw, aby zdjąć uchwałę z obrad sesji. 

R. Mroczkowski zapytał jaki jest problem w zdjęciu uchwały z sesji. 

J. Kujawiak odpowiedział, Ŝe nie ma podstaw do zdjęcia uchwały. MoŜe to 
zrobić Burmistrz albo Dyrektor BOOS. 

J. Urbaniak zawnioskował, aby Przewodnicząca Komisji złoŜyła do 
Burmistrza wniosek o zdjęcie uchwały z porządku obrad. 
 
Wniosek poddano pod głosowanie: 

 

za            4 
przeciw    1 
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Burmistrz P. Toczko poprosił o szersze zweryfikowanie informacji. UwaŜa, Ŝe 
naleŜy się zwrócić do IPN o wyjaśnienie sprawy. Jeśli uchwała ma być zdjęta 
z sesji potrzebne są konkretne argumenty. 

Radny W. Kuszewski zapytał czy jest szansa, aby projekt uchwały rozpatrzeć 
na następnej Komisji. 

 
Radna B. Lida odpowiedziała, Ŝe tak, ale najpierw uchwała musi być zdjęta z 
porządku obrad. 

Burmistrz P. Toczko odpowiedział, Ŝe zawnioskuje o zdjęcie uchwały, jeśli 
będzie miał niezbite dowody, a najbardziej wiarygodna jest decyzja IPN. 

J. Kujawiak uwaŜa, Ŝe od Komisji do sesji radni mają czas na zastanowienie 
się i zagłosowanie na sesji zgodnie z sumieniem. 

W. Kuszewski raz jeszcze poprosił o zdjęcie uchwały z sesji. 

J. Kujawiak odpowiedział, Ŝe jest procedura, której łamać nie moŜe. Projekt 
uchwały zaopiniowany przez Komisję trafia na sesję. Przewodniczący Komisji 
podaje na sesji tylko wynik głosowania. W sytuacji złoŜenia takiego wniosku 
przez Burmistrza lub Dyrektora BOOS moŜna zdjąć uchwałę z porządku 
obrad, ale wniosek musi być uzasadniony. Nie ma podstaw do zdjęcia 
uchwały z sesji. 

Przystąpiono do omówienia drugiego punktu z porządku obrad, a mianowicie 
przyjęcia informacji o stanie przygotowań szkół do nowego roku szkolnego 
2009/2010. 

Informację przedstawił Dyrektor BOOS zgodną z załącznikiem nr 4. 

Po przedstawieniu informacji Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję. 

J. Urbaniak zapytał czy zakupiono nowy autokar. 

W. Kuczerepa odpowiedział, Ŝe tak, a stary został przekazany na części, 
poniewaŜ złomowanie teŜ kosztuje. 

B. Lida zapytała o ilość dzieci, które wcześniej w tym roku rozpoczynają 
szkołę. 

W. Kuczerepa odpowiedział, Ŝe na chwilę obecną 5, ale rodzice mają czas do 
końca sierpnia, więc sytuacja moŜe ulec zmianie. 

G. Sowińska zapytała o boisko wielofunkcyjne w Więcborku. Boisko miało 
zostać wykonane systemem gospodarczym, a prace wykonywane są przez 
firmę zewnętrzną. 
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Burmistrz P. Toczko sprostował,  Ŝe systemem gospodarczym wykonany 
zostanie chodnik. Są to środki zewnętrzne więc realizacja inwestycji odbywa 
się zgodnie z procedurami.  

G. Sowińska  zapytała o ilość 6-latków rozpoczynających edukację. 

W. Kuczerepa odpowiedział, Ŝe do tej pory zgłoszono 141 dzieci.  

 

 

Na tym posiedzenie Komisji zakończono 

 

Prot. E. Kiestrzyn-Kobus 

 

                                                             Przewodnicząca Komisji 
 
                                                           /…/     GraŜyna Sowińska 

 

 

 


